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Číslo:  5      Október 2018

LADECKÉ ZVESTI

Voľby starostu a poslancov obecného zastupiteľstva:
10. november 2018 | od 7:00 hod. do 22:00 hod.

Tropické leto 2018 prialo mi-
lovníkom kúpania a opaľo-
vania, ale vystrašilo seniorov. 
Vypočuli sme si rady o pit-
nom režime a ochrane pred 
horúčavou. 
Pripomenuli sme si 74. vý-
ročie najvýznamnejšej de-
jinnej udalosti – odporu 
Slovákov proti fašizmu – Slo-
venské národné povstanie. 
Najmladšie pútnické miesto 
na Slovensku – Skalné sank-
tuárium na Butkove oslávilo 
5. výročie existencie septem-
brovou púťou za veľkej účas-
ti veriacich z celého Sloven-
ska i zo zahraničia. 
Naše organizácie a združenia 
boli aj v lete aktívne. Hasiči 
vysielali svoje ženské druž-
stvo na rôzne súťaže a sami 
pripravili súťaž hasičskej 
ligy. Turisti vyšliapali ďalšie 
desiatky kilometrov po pre-
krásnej slovenskej prírode. 
Zdravotne postihnutí pri-
pravili viacero podujatí pre 
zdravie a pobavenie svojich 

Foto: Mgr. Miroslav Lipták

členov. Futbalové družstvá 
TJ Tatran začali svoje súťaže 
už v auguste, stolných tenis-
tov to čaká onedlho. 
Na konci septembra absol-
vovali svoj Beh na Butkov 
vytrvalci behu do vrchu. 
Všetky tri ladčianske školy 
otvorili svoje brány odpo-
činutým deťom 3. septem-
bra. Pedagógovia dúfajú, že 
nový školský rok sa zaobíde 
bez programových, organi-
začných a materiálnych pro-
blémov a budú sa v pokoji 
môcť venovať výchove a vy-
učovaniu detí. 
Onedlho sa uskutoční jubi-
lejný dvadsiaty ročník ce-
loslovenskej súťaže v pred-
nese slovenskej ľúbostnej 
poézie Koyšove Ladce.
O necelý mesiac vstúpime 
do volebných miestností, 
aby sme rozhodli o tom, kto 
povedenie našu obec v na-
sledujúcich štyroch rokoch. 
Využime toto právo i občian-
sku povinnosť!

Foto: Ján Čechovský



Septembrové zasadanie obecného zastupi-
teľstva sa konalo 29.09.2018 za prítomnosti 8 

poslancov a starostu. 

Schválili úpravu rozpočtu 
číslo 5 na rok 2018, ktorú 
predložila ekonómka obce 
Ing. Alena Černotová. Prí-
jem aj výdavok sa navyšujú 
o 201 900 eur. 
Obecné zastupiteľstvo 
schválilo Zmluvu o zria-
dení vecného bremena so 
Stredoslovenskou distri-
bučnou, a.s. Žilina. Pred-
metom je pozemok KNE 
249/501, k.ú. Ladce (zasta-
vaná plocha a nádvorie o 
výmere 4 307 m2 v rozsa-
hu diela číslo 2 o výmere 
26 m2 ).
Obecné zastupiteľstvo 
schválilo aj Zmluvu o uza-
vretí budúcej Zmluvy o zria-
dení vecného bremena. 
Ide o pozemok KNC 573/2, 
k.ú. Ladce o výmere 21 m2 
vo vlastníctve Slovenské-
ho zväzu chovateľov v Lad-
coch, ktorý sa využije pri 
stavbe kanalizácie v časti 
Za kaštieľom. 
Potom poslanci neschválili 
odkúpenie obecného po-
zemku KNC 61/1, k.ú. Lad-
ce – 100 m2 Ing. Petrom 
Štefulom.
Obecné zastupiteľstvo 
súhlasilo s bezplatným 
nájmom Domu kultúry 
Farskému úradu Ladce na 
usporiadanie Katarínskeho 
plesu 17. novembra 2018. 
Rovnako bezplatne môžu 
využiť Dom kultúry čle-
novia Slovenského zväzu 
zdravotne postihnutých 
dňa 30. novembra 2018 na 
usporiadanie Dňa invali-
dov. 
Poslanci vyhoveli Únii be-
hov do vrchu Dubnica nad 
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Život  v  obci

Oznámenie -  Voľby 2018

Oliver Popelka
Richard Strýček

Erik Milučký
Jakub Hošták
Matúš Kubiš
Jakub Košťál

Tatiana Smutná

Spolu s rodičmi 
sa tešíme z príchodu 

novonarodených detí. 
Želáme im zdravie a šťastné 

roky života. 

Agnesa Petríková
Ľudmila Staňová
Mária Orihelová
Antonia Kalusová

Mária Koyšová

Smútime nad odchodom 
našich spoluobčanov 

a pozostalým 
vyslovujeme úprimnú sústrasť. 

80 rokov
Dalimír Pružinec
Margita Červená

Július Šedík

85 rokov
Emília Polomíková

Emil Bračík

Výročia sobáša
25. výročie

Ľubomír Nagy a Gabriela, 
rod. Rusnáková

55. výročie
Štefan Hatala a Vlasta, 

rod. Martináková

Jubilantom srdečne 
želáme mnoho 
šťastných chvíľ, 

zdravie a spokojnosť 
v ďalších rokoch života.  

Z matriky 
obce

Z matriky 
obce

Narodené deti

Opustili nás

Jubileá

Obecné zastupiteľstvo v septembriMy a odboj 
proti fašizmu
Slovenské národné povsta-
nie, najvýznamnejšia uda-
losť v moderných dejinách 
Slovenska a Slovákov, nás 
zaradilo medzi krajiny pro-
tifašistickej koalície.

V Strážovskej vrchovine ope-
rovali jednotky 2. partizánskej 
brigády Jána Žišku, ktorej velil 
Teodor Pola. Táto brigáda ope-
rovala v oblasti od Mojtína po 
trenčiansky Inovec. K 1 500 čle-
nom tejto brigády sa zaradila aj 
početná skupina z Ladiec, ktorá 
pod vedením Ľudovíta Kučeru 
odišla do Zliechova.
Mienka o činnosti ladčianskych 
partizánov u mnohých občanov 
bola rôzna a tento postoj sa tra-
duje dodnes. Nik však nemôže 
pochybovať o vlastenectve a 
obetavosti tých, ktorí položili v 
boji proti fašizmu v SNP, na rôz-
nych frontoch a v koncentrač-
ných táboroch svoje životy. 
Podľa evidencie Slovenského 
zväzu protifašistických bojovní-
kov bolo z Ladiec a Tunežíc na 
rôznych miestach Slovenska do 
SNP zapojených 33 občanov. 
Z toho 10 občanov v útvaroch 
povstaleckej armády. V boji proti 
fašistom v SNP položili svoje ži-
voty Štefan Cibiček, Jozef Horký, 
Štefan Janešík, Jozef Martinák, 
Pavel Martinák, Rudolf Zelík. V 
zahraničnom odboji Rudolf Fa-
tura a Ján Hromka. V koncent-
račných táboroch zahynuli Alojz 
Ištvánik, Jozef Janešík, Leopold 
Lašo, Emil Váni, Vojtech Lippe, 
František Stránsky, Jozef Rosina. 
Po oslobodení sa funkcionári 
obce a niektorých organizácií 
podujali postaviť obetiam fašiz-
mu pomník. Podarilo sa im to už 
v roku 1946, teda rok po oslobo-
dení obce. 
Dňa 29. augusta t.r. sa pri 
príležitosti 74. výročia SNP 
konala slávnosť a kladenie 
vencov pri pomníku. Sláv-
nostný príhovor o význame 
SNP a boja proti fašizmu mal 
zástupca SZPB Marián Justh. 
Vence položili zástupcovia 
obce a organizácie Sloven-
ského zväzu protifašistických 
bojovníkov. Na slávnosti tra-
dične účinkovala dychová 
hudba Ladčanka.

Váhom a poskytli im dotá-
ciu 200 eur na usporiada-
nie  Behu na Butkov dňa 
29. septembra.
Ing. arch. Patrícia Žovinco-
vá oboznámila poslancov 
s návrhom riešenia inte-
riérových úprav a pridru-
žených priestorov mul-
tifunkčnej sály KD Ladce 
(priestory bývalého kina). 
Prerobené priestory by slú-
žili na využívanie rôznych 
spoločenských osláv, po-
dujatí, posedení, športo-
vých aktivít.
Starosta obce predložil po-
slancom návrh dopravné-
ho poriadku v obci Ladce a 
to navrhnuté nové doprav-
né značenie, osadenie no-
vých spomaľovacích pru-
hov podobných pri pošte. 
V pripomienkach a návr-
hoch vystúpili poslanci:
Ing. Ján Abrahámovský 
(úprava spádu vody pred 
domom p. Pilného, oprava 
plota J. Koyša poškode-
ného pri stavbe detského 
ihriska v Tunežiciach, po-
kračovať na stavbe tohto 
ihriska, preloženie stĺpa 
na ulici Tajovského). Mgr. 
Beata Kolenová (zakúpe-
nie čerpadla na studňu 
v cintoríne Tunežice, do 
októbrového zasadania 
OZ predložiť informáciu o 
výberovom konaní a po-
stupe prác na parkovisku 
Záhradná a Cementárska 
ulica). Poslankyňa žiadala 
predložiť zoznam zaplate-
ných výdavkov za opravy 
a materiál, ktoré sa nedali 
prefinancovať zo schvále-
nej dotácie.

Voľby poslancov obecného zastupiteľstva a starostu obce sa konajú dňa 
10. novembra 2018 (sobota) 

vo volebných miestnostiach Dom kultúry a Osvetová beseda Tunežice 
od 07:00 do 22.00 hodiny. 
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Komunálne voľby 2018

Zoznam zaregistrovaných 
kandidátov pre voľby do Obec-
ného zastupiteľstva v Ladcoch

Pre voľbu starostu:

Obec Ladce uverejňuje podľa § 173 ods. 2 zákona č. 
180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva a 
o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskor-
ších predpisov zoznam kandidátov, zaregistrovaných pre 
voľby do obecného zastupiteľstva podľa jednotlivých vo-
lebných obvodov:

1. Jaroslav Koyš Ing., 
47 r., starosta obce, nezávislý kandidát

Vážení spoluobčania !

opäť sa uchádzam o Vašu dôveru vo voľbách do miestnej sa-
mosprávy. Prvé volebné obdobie ubehlo veľmi rýchlo a pri jeho 
hodnotení musím konštatovať, že aj keď sa niektoré zámery obce 
podarili, ostáva ešte veľa práce, ktorú je potrebné dokončiť. Preto 
písať o veciach, ktoré sú už za nami by bolo síce pekné, ale sú už 
minulosť. Je potrebné sústrediť sa na tie veci, ktoré sa mi nepoda-
rili a musím sa z nich poučiť. Nie všetko, čo som sľúbil, sa podarilo 
dokončiť. Preto by som chcel využiť nasledujúce volebné obdobie 
na ukončenie týchto projektov:

- rekonštrukcia verejného osvetlenia a rozšírenie kamerového 
systému v obci za účelom zvýšenia bezpečnosti a poriadku v obci
- oprava strechy na Materskej škole
- rekonštrukcia detských ihrísk v Ladcoch a Tunežiciach 
- vybudovanie nového ihriska v Horných Ladcoch
- pokračovanie v rekonštrukciách miestnych komunikácií a ich 
majetkovo právneho vysporiadania
- ukončenie projektu dopravného poriadku a statickej dopravy 
obce
- zlepšenie stavu triedeného zberu a poriadku v okolí nádob s trie-
deným zberom
- pokračovanie v rekonštrukcii vnútorných priestorov Domu kul-
túry a vytvorenie priestorov pre menšie športové a kultúrno - spo-
ločenské podujatia

Veľa z týchto zámerov je už projekčne pripravených. Potrebujeme 
si však spoločne s budúcimi poslancami Obecného zastupiteľstva 
zasadnúť, určiť priority a schváliť rozpočet pre nasledujúce roz-
počtové obdobie. Som rád, že v komunálnych voľbách kandidujú 
aj súčasní poslanci, no zároveň  ma mrzí, že sa v našej obci ne-
nájde viac občanov, ktorí by boli ochotní vziať zodpovednosť za 
riadenie  našej obce, zúčastňovať sa Obecných zastupiteľstiev 
alebo byť členmi jednotlivých komisií, ktoré sú dôležitým porad-
ným orgánom poslancov Obecného zastupiteľstva. 

Ing. Jaroslav Koyš

Volebný obvod č. 1 (Ladce)
1. Peter Bračík Ing., 48 r., technik, 
Kresťanskodemokratické hnutie 
2. Peter Chovanec, 44 r., živnostník, 
Kresťanskodemokratické hnutie
3. Roman Chovanec, MUDr., 36. r, lekár, 
Kresťanskodemokratické hnutie
4. Vladimír Chovanec, 52 r., agronóm, 
Kresťanskodemokratické hnutie
5. Peter Jurík Ing., 37 r., manažér kvality, nezávislý kandidát
6. Beata Kolenová Mgr., 47 r., ekonóm, 
Smer – sociálna demokracia, Slovenská národná strana
7. Dominik Koštialik, 41 r., technik, 
Smer – sociálna demokracia, Slovenská národná strana
Vo volebnom obvode sa volí 5 poslancov.

Volebný obvod č. 2 (Tunežice)
1. Ján Abrahámovský Ing., 51 r., technik, 
Smer – sociálna demokracia, Slovenská národná strana
2. Ľubomír Fajler, 33 r., vodič, 
Smer – sociálna demokracia, Slovenská národná strana
3. Iveta Laskovičová, 47 r., invalidná dôchodkyňa, 
nezávislá kandidátka
4. Andrej Letko, 24 r., kontrolór, 
Kresťanskodemokratické hnutie
Vo volebnom obvode sa volia 2 poslanci. 

Volebný obvod č. 3 (Horné Ladce)
1. Dominik Kobza Ing., 37 r., vedúci nákupu, 
Smer – sociálna demokracia, Slovenská národná strana
2. František Meliš, 53 r., technik, nezávislý kandidát
Vo volebnom obvode sa volia 2 poslanci. 

Oznámenie
o určení počtu poslancov a o utvorení volebných obvodov 

pre voľby do orgánov samosprávy obcí 
10. novembra 2018

Obecné zastupiteľstvo v Ladcoch podľa § 166 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva a 
o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, Uznesením č. 53/2018 zo dňa 19. júla 2018 
určilo, že Obecné zastupiteľstvo v Ladcoch bude mať 9 poslancov, ktorí sa budú voliť v 3 volebných obvodoch:

Vo volebnom obvode č. 1, Ladce, ktorý zahŕňa ulice: Hviezdoslavova, Záhradná, Cementárska, Ľudovíta Štúra, 
Pavla Koyša, Jána Kollára, Kukučínova, Vážska, sa volí 5 poslancov.

Vo volebnom obvode č. 2, Tunežice, ktorý zahŕňa ulice: Hviezdoslavova, Podjavorinskej, Tajovského, Bottova, 
Kalinčiakova, sa volia 2 poslanci.

Vo volebnom obvode č. 3, Ladce, ktorý zahŕňa ulicu: Janka Kráľa (Horné Ladce) sa volia 2 poslanci.

Volebné miestnosti pre 1. a 3. obvod sú v Dome kultúry, pre 2. volebný obvod v Osvetovej besede Tunežice.
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Štyri roky práce
v prospech obce

K úspešným ostatným štyrom ladčianskym rokom po-
mohli ľudia s vynikajúcim vzťahom ku svojej obci. Bez 
nich by sa život v Ladcoch nepohol dopredu, bez nich 
by sme nepokročili vo výstavbe, kultúrnom, spoločen-
skom ani duchovnom živote. Im treba vysloviť vďaku a 
dúfať, že sa ich rady v budúcom volebnom období ešte 
rozšíria. Starosta obce to v nasledujúcom príspevku 
zhrnul takto:

Vážení občania !

 Sú to už 4 roky, čo ste ma zvolili 
do funkcie starostu. Moje funkčné obdo-
bie sa končí a preto by som chcel zhrnúť  
toto obdobie a zároveň aj poďakovať 
všetkým, ktorí sa podieľali, čo len ma-
lým kúskom, k zlepšeniu života v našej 
obci. 

 Od prvého dňa sme spoločne 
s administrátormi obecnej web a face-
bookovej stránky chceli s vami komu-
nikovať a informovať vás o našej práci, 
zámeroch, poznať vaše názory a aj 
problémy. Som veľmi rád, že sa nám  to 
podarilo aj vďaka RNDr. Branislavovi 
Liptákovi ml. a jeho spoločnosti Lemon 
Lion, ktorá vytvorila a spravuje obecnú 
web stránku a samozrejme aj adminis-
trátorkám tejto stránky a facebookovej 
komunikácie Ing. Ivane Mrvovej a Mgr. 
Kristíne Liškovej. Verím, že všetci si na 
obecnej web stránke a sociálnej sieti 
nájdete informácie, ktoré vás zaujímajú. 
Okrem digitálnej formy informácií, kto-
ré sú bližšie hlavne našej mladšej gene-
rácii, sme zmenili aj vzhľad našich La-
deckých zvestí, ktoré vďaka Branislavovi 
Liptákovi st. dokážu osloviť všetky gene-
rácie našich občanov. Svojou húževna-
tosťou a trpezlivosťou zbiera podnety 
a články do novín a ponúka zaujímavé 
informácie nielen zo súčasnosti ale aj z 
histórie našej obce.

 A aby bolo o čom písať a infor-
movať, spojili sme sily pracovníkov úra-
du, poslancov Obecného zastupiteľstva, 
miestnych podnikateľov a mnohých 
z vás, ktorí boli ochotní priložiť ruku k 
dielu na mnohých väčších či menších 
projektoch, ktoré boli zamerané na še-
trenie finančných prostriedkov za vy-
kurovanie a elektrickú energiu, opravu 

Život  v  obci

chodníkov po výstavbe vodovodu a ka-
nalizácie, zvýšenie množstva vytriede-
ného odpadu, pomoc starším občanom 
a rozšírenie opatrovateľskej služby v na-
šej obci. Všetky zámery a projekty, ktoré 
boli úspešné, práve sa schvaľujú alebo aj 
tie, ktoré ešte nie sú ukončené, sú tímo-
vou prácou všetkých týchto ľudí. 
 
 Preto by som chcel menovi-
te poďakovať všetkým súčasným po-
slancom Obecného zastupiteľstva za 
ich príkladný postoj a osobný vklad 
do rozvoja obce. Pánovi Dominikovi 
Koštialikovi, môjmu zástupcovi, ktorý 
spolu s kolektívom z kultúrnej komisie, 
urobili veľký kus práce v oblasti kultú-
ry. Dokázal spojiť úžasný tím ľudí, ktorí 
spolu s našou Dychovou hudbou Lad-
čanka a skupinou Fonetik, nezištne a 
v rámci svojho osobného voľna orga-
nizujú množstvo akcií a zabávajú nás 
všetkých. Pánom Ing. Petrovi Bračíkovi 
a Vladimírovi Chovancovi, ktorí sú člen-
mi komisie ochrany verejného poriadku 
a svojimi mediátorskými schopnosťa-
mi  dokázali vyriešiť a urovnať rôzne 
susedské a občianske nezhody. Pani Ing. 
Monike Števánkovej za prácu v komisii 
sociálno - bytovej a zdravotnej komisii, 
ktorá pomáha našim spoluobčanom s 
neľahkým osudom, ako aj v komisii pre 
životné prostredie, ktorá sa podieľa na 
projektoch zlepšujúcich zber triedeného 
odpadu a zabezpečujúcich kompostéry 
do našich rodinných domov. Pani Gabri-
ele Melicherovej a Mgr. Beáte Kolenovej 
za prácu vo finančnej a likvidačnej ko-
misii, ktorá sa starala o zníženie zadĺže-
nosti našej obce a sledovanie finančnej 
disciplíny pre jednotlivé investičné zá-
mery obce. Pánom Ing. Jánovi Abrahá-
movskému za vedenie osobitnej komisie 
pre časť Tunežice, Františkovi Melišovi a 
Bohumilovi Turzovi za vedenie osobitnej 
komisie pre časť Horné Ladce, ktorí svo-

jou prácou pomáhali k rozvoju týchto 
obecných častí, zbieraniu námetov a 
ich predneseniu na Obecnom zastupi-
teľstve za účelom zlepšenia života aj v 
týchto častiach obce.

 Chcel by som poďakovať všet-
kým podnikateľským subjektom, ktoré 
mi pomáhajú, častokrát uľahčujú a 
zjednodušujú starostlivosť o obec. Je to 
Považská cementáreň, a.s. s jej generál-
nym riaditeľom Ing. Antonom Barcíkom, 
výrobno-technickým riaditeľom Ing. Jo-
zefom Mikušincom, ekonomickou riadi-
teľkou Ing. Máriou Kebískovou, ale aj Bc. 
Dušanom Vychopeňom, Miroslavom 
Peterkom, Bohumilom Uríčkom, Ing. 
Mariánom Faturíkom, Ing. Antonom 
Dolinkom a mnohými ďalšími. RNDr. 
Petrovi Janešíkovi, členovi finančnej a 
likvidačnej komisie za prácu v komisii, 
ale aj za mnohé finančné dary, ktoré 
boli použité na výstavbu chodníka na 
Hviezdoslavovej ulici, pri nákupe vyba-
venia nášho zrekonštruovaného Domu 
kultúry a pri organizovaní kultúrnych 
podujatí v našej obci. Pánom Róbertovi 
Jendrolovi, konateľovi spoločnosti DRE-
VOPAL a Petrovi Chovancovi, konateľovi 
spoločnosti EURO - PALETY za ich vecné 
dary a materiálnu pomoc pri skrášľova-
ní našej obce a organizovaní kultúrnych 
podujatí. Pánovi Františkovi Strážnic-
kému za materiálnu pomoc pri výstav-
be chodníka na Hviezdoslavovej ulici. 
Pánovi Štefanovi Barnincovi za pomoc 
pri rekonštrukcii sociálnych zariadení v 
Dome kultúry.

 A na záver patrí moje ďakujem 
rodine Juraja Letka, ktorá zorganizova-
la čistenie lesa od odpadkov a ostatným 
občanom, ktorí nezištne priložili ruku k 
dielu a pomohli tak zveľadiť našu obec. 

Jaroslav Koyš, starosta obcepoškodených ciest a 



LZ 05 / 2018     str. 5

Kompostér 1050 l a vhodné suroviny

Prednáška k projektu „Komunitné kompostoviská“

Životné prostredie

Kompostér 1 050 l (výrobca: Alfa 
Omnia GmbH)
Objem: 1 050 l
Maximálna výška (vhodné aj pre 
osoby nižšej postavy)
Váha: 28 kg
Vetracie otvory pre cirkuláciu vzdu-
chu a vlhkosti – na každej strane 
kompostéra.
Systém vetrania zabraňujúci upchá-
vaniu vetracích otvorov biologickým 
materiálom na vnútorných stranách 
kompostéra – min. 80 % plochy vn-
útorných stien.
Systém vyberania kompostu – po 
celom obvode kompostéra v dolnej 
časti v celej šírke steny.
Vrchný kryt kompostéra – na pán-
toch (pre pohodlné plnenie kompo-
stéra).
Dno kompostéra – žiadne (pre za-

Prednášku viedol p. Moňok z nezisko-
vého občianskeho združenia Priatelia 
Zeme, ktoré sa zameriava  na ochranu 
životného prostredia, minimalizovanie 
odpadov a toxických látok a podpory tr-
valo udržateľných riešení ďalších ekolo-
gických problémov a ich ekonomickým 
a sociálnym súvislostiam.
Komunitné kompostovanie má mnohé 
výhody a obyvatelia bytových domov 
môžu vďaka nemu kompostovať biolo-
gicky rozložiteľné odpady jednoducho a 
prispieť tým nielen k zníženiu hmotnosti 
odpadu, ktorý by skončil na skládke, ale 
aj k výrobe kvalitného hnojiva na výsad-
bu kvetín alebo iného využitia. 

V pondelok 13.8.2018 o 16 hod. sa v priestoroch Obecného úradu Ladce usku-
točnila prednáška vzťahujúca sa k projektu „Komunitné kompostoviská“, na 
ktoré sme získali grant od TSK z projektu Zelená župa. 

Ak nie ste ľahostajní k svojmu životnému prostrediu, určite by vás mala 
zaujímať možnosť separácie všetkých zložiek odpadu, ktorý vyprodu-
kujeme. Už sme zaviedli separáciu kovov, skla, papiera a plastov a mô-
žeme zaviesť aj triedenie bioodpadu. Kompostovanie je najstaršou zná-
mou a popísanou recyklačnou technológiou. 
Iste už viete, že sa nám podarilo získať kompostéry pre rodiny, ktoré 
firma Elkoplast čoskoro do našej obce dodá. 
V minulom čísle Ladeckých zvestí sme čitateľom sľúbili, že uverejníme 
technický popis kompostéra a odpady, ktoré možno kompostovať.

Suroviny vhodné do kompostu: zvyšky rastlín, buriny, kvety, zemiakové 
šupky, lístie, pokosená tráva, rozdrvené drevo, piliny, hobliny, kuchynský od-
pad (káva, škrupiny, šupky, kôstky, zvyšky jedál), zemina z kvetov, trus a pod-
stielka drobných zvierat (okrem psích a mačacích), exkrementy hospodár-
skych zvierat (obmedzené množstvo), slama a iné pozberné zvyšky, popol 
z dreva, novinový papier, kartón, kôra stromov, handry z prírodných tkanín.

bezpečenie styku s pôdou).
Montáž a demontáž kompostéra – 
jednoduchá (bez montážnych nára-
dí).
Hrúbka steny (nie dutá) – min. 8 mm 
(zabránenie deformáciám vnútor-
ným tlakom).
Stabilita a životnosť kompostéra – 
min. 20 rokov.
Tvar – kónický – pyramidálny (pre 
ľahšie vyprázdňovanie v dolnej časti 
kompostéra).
Farba – zelená.
Kompostér je vyrobený zo 100 % 
recyklovaného a recyklovateľného 
HDPE, UV stabilizovaný.
- materiál UV stabilizovaný
- odolný voči teplotám – 40 až + 80
- forma – uzatvárateľná plastová 
nádoba.

Pán Moňok pri prednáške uviedol nielen 
všeobecné informácie o kompostovaní, 
ale aj konkrétne obce a mestá, ktoré sa 
do komunitného kompostovania zapo-
jili. Z okolitých obcí môžeme spomen-
úť obec Košeca a mesto Nová Dubnica. 
Obyvatelia bytových domov, ktorí sa 
zúčastnili na prednáške si odniesli cen-
né rady pri kompostovaní a rozložiteľné 
vrecká, ktoré môžu využiť pri odnášaní 
biologicky rozložiteľného odpadu do 
kompostéra.
Základné informácie o kompostovaní 
nájdete aj na www.kompost.sk.

Ing. Zuzana Malovcová Seidl

Teší nás, že komunitné kom-
postoviská, na ktoré sme získali 
grant z Trenčianskeho samo-
správneho kraja z projektu Zele-
ná župa, sú už v našej obci. Aký 
bude teraz postup, ako sa môže-
te zapojiť do projektu aj vy a ako 
sa správne kompostuje?

Ak budeme kompostovať správne, 
výsledkom našej práce bude kva-
litný kompost, ktorý môžu občania 
používať napr. pri sadení okrasných 
kvetov. Kompostovaním znížime ob-
jem komunálneho odpadu, ktorého 
skládkovanie bude v budúcnosti 
drahšie. Tak smelo do toho!

Komunitné kompostovanie – pre 
koho slúži a ako funguje?
Komunitné kompostovanie môžu 
využívať všetci občania bývajúci na 
bytovkách, nie len tí, ktorí bývajú pri 
kompostéroch priamo.
Chceme všetkých, ktorí sa zapoja, 
poprosiť, aby dodržiavali pravidlá 
spísané na stránke obce, ale aj vyve-
sené priamo na kompostéroch.
Dôležité je vhadzovať len vhodné 
suroviny.
Kompostovisko je otvorené, takže 
kedykoľvek môžete prísť a vhodiť 
vhodný odpad. V prípade, že bude 
kompost znehodnotený a táto situ-
ácia sa bude opakovať, pristúpi obec 
k inému riešeniu a včas ho oznámi. 
Vrecká na kompostovanie nemusíte 
mať, dostali sme ich ako štartovací 
balíček a mohli si ich vziať občania aj 
na prednáške o komunitnom kom-
postovaní . Vrecká sú na obecnom 
úrade, občania si ich môžu prísť vy-
pýtať. Po minutí ich však obec ne-
bude zakupovať. Dôležité je, aby ste 
kompost nevhadzovali v plastových 
alebo v nerozložiteľných vrecúškach. 
Ideálne je zbierať odpad napr. do ký-
blika a potom ho len vysypať. 
Kompost si môže zobrať hocikto zo 
zapojených občanov, samozrejme, 
až keď bude hotový. 
Všetky otázky a pripomienky adre-
sujte obecnému úradu, radi vám od-
povieme, poradíme.

Komunitné 
kompostoviská 
pri bytovkách
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Ladce a Tunežice 

Politický život

Školstvo  v oboch obciach

Hospodárstvo 
a sociálne pomery 

v rokoch ČSR (1918 – 1938)

Pohľad do minulost i

Politický život priniesol veľa nového, 
dovtedy nevídaného. Vznikali mnohé 
politické strany. V Ladcoch to bola Sociál-
no-demokratická strana, ktorú viedli za-
mestnanci miestnych podnikov. Z ďal-
ších strán Slovenská ľudová strana (od 
roku 1925 Hlinkova) a od augusta 1921 
Komunistická strana Československa. 
Počas trvania ČSR vo voľbách všetkých 
stupňov získavali najviac hlasov KSČ a 
HSĽS, starostovia obce boli z týchto strán 
alebo nezávislí. 
V Ladcoch Jozef Vlasatý (1919 – nezá-
vislý), Jozef Martinák (1923 – Slovenská 
ľudová strana), Štefan Ištvánik (1928 – 
KSČ), Ján Zajac (1935 – nezávislý).
V Tunežiciach Pavel Baška (1919 – nezá-
vislý), Jozef Letko (1923 -  Slovenská ľu-
dová strana), Mikuláš Raček (1928 – ne-
závislý).
Politický podtón vyvolaný robotníckym 
hnutím malo aj zriadenie četníckej sta-
nice (máj 1920). Jej zriadenie si vyžiadalo 
vedenie cementárne. Typické bolo, že z 
27 četníkov, ktorí sa vystriedali od roku 
1920 do roku 1938, boli iba dvaja Slováci.

V ČSR sa striedali hospodárske krízy s 
ekonomicky úspešnými rokmi. Lad-
ce v porovnaní s inými obcami mali 

Od vzniku Československa uplynu-
lo sto rokov. Väčšina Slovákov, ktorí 
v tomto štáte žili, ho vnímala pozi-
tívne a považuje ho za svoj napriek 
sklamaniam, ktoré v mnohých ob-
lastiach Slovákom priniesol. 
Nik nemôže pochybovať, že ČSR 
je naša minulosť, v ktorej sme žili 
dvadsať rokov, i keď pohľady na 
spoločný štát sa u Slovákov v nie-
čom líšia od českých. 
Aj Ladčania a Tunežičania prežili 
národné, kultúrno-spoločenské, 
školské premeny i sociálne a politic-
ké boje. Život obyčajného človeka 
nebol teda jednoduchý. Pohľad do 
ladčianskej kroniky prináša na to 
mnoho dôkazov. 

Najmä dvadsiate roky boli v zna-
mení poslovenčovania vzdeláva-
cích inštitúcií, úradov a ustano-

pomerne vyspelú 

výrobnú sféru. Okrem cementárne 
(okolo 500 zamestnancov) to bola 
vápenka, ktorá sa práve v týchto 
rokoch modernizovala a parná píla, 
ktorá spolu so železničkou od Váhu 
do závodu zamestnávala 40 pra-
covníkov. V rokoch 1932 – 1936 sa 
stavala prvá a najväčšia hydroelekt-
ráreň na Slovensku. Riešila niekoľko 
ekonomických problémov. Znižova-
la nezamestnanosť v čase hospodár-
skej krízy, pomáhala riešiť problém 
dopytu po elektrickej energii a za-
medzovala ničivým povodniam.
Sociálne problémy, ktorým sa nevyh-
li ani Ladce a Tunežice pomáhali čias-
točne riešiť samosprávy obcí, štát i 
niektoré organizácie. Napr. v roku 
1923 začali vyplácať podporu v ne-
zamestnanosti. V roku 1925 postavili 
Ladčania tzv. chudobínsky dom, v 
roku 1932 zariadili stravovacie lístky 
pre nezamestnaných. Škola organi-
zovala pred vianočnými sviatkami 
zbierky pre ošatenie a zaobutie chu-
dobných detí. Charitatívnu činnosť 
vykonávali aj sestry z kláštora.

vizní. Riešilo sa to obsadzovaním 
miest českou inteligenciou a pra-
covníkmi. 
V Ladcoch a Tunežiciach tento pro-
blém nebol. Po prevrate namies-
to maďarských učiteľov prišiel do 
Ladiec nový správca školy Emil 
Pauer s manželkou, tiež učiteľkou. 
16. septembra 1919 sa začalo vy-
učovanie 114 žiakov. Ich počet sa 
potom každým rokom zvyšoval a 
na konci dvadsiatych rokov bol už 
neúnosne vysoký. 
S veľkými ťažkosťami sa presadzo-
vala myšlienka nadstavby súčasnej 
budovy školy. Za pomoci občanov 
sa obecnému zastupiteľstvu poda-
rilo myšlienku realizovať a 7. sep-
tembra 1929 zasadli žiaci do lavíc v 
rekonštruovanej budove školy. 
Škola, jej učitelia a žiaci, boli počas 
ČSR veľmi aktívni. Učitelia stáli na 
čele kultúrneho a osvetového dia-
nia, často okrem školských otázok 
pomáhali riešiť aj sociálne otázky 
detí. 
Tunežičania v prvej republike mali 
typizovanú školskú budovu z roku 
1913. Uhorská vláda ich dala po-
staviť veľké množstvo sledujúc po-
zdvihnutie vzdelávacej úrovne, ale 
mysliac aj na maďarizáciu.



Spoločenský a kultúrny život
Osobnosti obce 

v prvej ČSR

Niektoré významné udalosti počas ČSR

Pohľad do minulost i
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Spoločenský a kultúrny život obohacovali najmä spolky, školy, kláštor a od 
roku 1922 najmä Vzdelávací zväz. Dominantnými boli ochotnícke divadlo, 
dychová hudba (1921), spevokol, kino (1922), obecná knižnica a osvetová 
činnosť – prednášky. 
Zo spolkov najaktívnejším boli hasičské zbory – v Ladcoch a Tunežiciach 
(1927). Od začiatku dvadsiatych rokov bola činná Robotnícka telocvičná 
jednota a futbalisti mali svoj klub ŠK cementáreň Ladce od roku 1930. Pri 
Štátnej ľudovej škole vznikol krúžok Červeného kríža v roku 1926. Po zalo-
žení kláštora v roku 1925 vznikli rôzne združenia, ktoré okrem náboženskej, 
vyvíjali aj kultúrnu a spoločenskú činnosť.

V novembri 1922 sa prvýkrát rozsvietili elektrické žiarovky v Ladcoch a v 
roku 1938 v Tunežiciach. 
Vznik kláštora Milosrdných sestier svätého Vincenta z Pauly (1925) 
a príchod členov Misijnej spoločnosti (1927).
V roku 1925 zaviedli v Ladcoch verejné osvetlenie. 
V auguste 1925 sa rozvodnil Váh a zo svojho koryta sa vyliali aj Lúčkovský 
a Slatinský potok. Vtedy začali úrady s obcami rokovať o výstavbe hrádzi 
na Váhu.
V roku 1931 – 1932 sa reguloval Lúčkovský potok od železnice po okresnú 
cestu. 
V roku 1929 postavili v Ladcoch budovu obecného domu a v roku 1933 aj 
v Tunežiciach. 
V Ladcoch v roku 1931 založili Úverové družstvo, ktoré prosperovalo až do 
polovice štyridsiatych rokov.

•

•

•
•

•

•

•

Pri študovaní obecnej kroniky nás, 
okrem starostov, upútali niektoré 
osobnosti, ktorých práca bola zvlášť 
prospešná pre dobro obce a jej po-
vesť. 

Emil Pauer (1883 – 1943), prvý po-
vojnový slovenský učiteľ – správca 
školy s vynikajúcimi pedagogický-
mi výsledkami. Celý čas predseda 
Vzdelávacieho zväzu a organizátor 
kultúrneho života v obci. 

Rudolf Lukovínyi, prednosta že-
lezničnej stanice, člen obecného 
zastupiteľstva, člen predstavenstva 
Úverového družstva a prvý predse-
da Združenia rodičov pri Štátnej ľu-
dovej škole. 

Ing. František Smrček 
(1891 – 1959), spoluautor zámeru 
výstavby vodnej kaskády priehrad 
na Váhu. Vedúci výstavby hydrocen-
trály v Ladcoch, Ilave, Dubnici n/V a 
Priehrady mládeže v Nosiciach. 

Bernardína Soldánová, vizitátorka 
Rádu Milosrdných sestier sv. Vincen-
ta z Pauly na Slovensku (48 centier) 
so sídlom v Ladcoch. Iniciátorka kul-
túrnych a charitatívnych akcií v obci. 

Jozef Hutyra (1912 – 1978), vicevizi-
tátor Misijnej spoločnosti a direktor 
Spoločnosti dcér kresťanskej lásky 
na Slovensku so sídlom v Ladcoch. 

Július Bergmann, vedúci technik 
v cementárni. Projektoval niektoré 
budovy v obci. Inicioval a organizo-
val postavenie ihriska v Ladcoch a 
založenie futbalového klubu v obci. 

Pavel Koyš, od roku 1923 – 1935 
miestostarosta v Ladcoch. Dlhodo-
bý veliteľ hasičského zboru (1923 
– 1950). Predseda knižničnej rady. 
(otec básnika Pavla Koyša).

Skupina technikov cementárne 
európskeho významu:
Ing. Albert Hauenschild, Dr. Andrej 
Bokisch, Ing. Andrej Bereczki, Dr. 
Anton Koch, prof. Figuš, Schneider, 
Szomodi, Gottlieb.



Život  v  obci
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Septembrová púť 
na Butkove
Najmladšie pútnické miesto na Slovensku – Skal-
né sanktuárium Božieho milosrdenstva na Butkove 
oslávilo v sobotu 15. septembra 2018 svoje piate na-
rodeniny.
Pred piatimi rokmi požehnal páter Elias Vella z Malty ta-
mojší monumentálny kríž a z kameňolomu sa prvý raz 
šírilo duchovné slovo. V areáli postupne pribudli pamät-
níky sv. Jána Pavla II. a sv. Faustíny, kamenná kaplnka, 
originálna krížová cesta a od mája je súčasťou skalného 
sanktuária aj najväčšia socha Panny Márie na Slovensku. 
A v mariánskom duchu sa niesla aj tohoročná septem-
brová púť na Butkove, lebo sa uskutočnila na sviatok Se-
dembolestnej Panny Márie – patrónky Slovenska.
Hlavný celebrant – generálny vikár Žilinskej diecézy 
Mons. Marek Hriadel vyslal z Butkova nasledovné posol-
stvo: 
„Prosme našu Matku o to veľké umenie žiť našu každo-
dennosť s Bohom, dôverovať Bohu vo všetkých rados-
tiach, starostiach i krížoch. A nebáť sa nikdy obrátiť sa na 
ňu a prosiť ju o pomoc u svojho Syna.“
Jeho slová si vypočuli tisícky pútnikov zo všetkých slo-
venských diecéz, ale aj z Česka, Poľska, Rakúska a Slovin-
ska, desiatky kňazov z celého Slovenska ako aj rehoľníci 
a rehoľníčky zo Slovenska, Poľska, Slovinska. 

V rámci ekumenizmu sa na podujatí zúčastnili aj zástup-
covia evanjelickej cirkvi augsburského vyznania na čele 
s pražským biskupom Mariánom Čopom, ako aj pútnici z 
farnosti sv. Lukáša z kanadského Toronta. 
Súčasťou slávnosti na Butkove bola aj úvodná modlitba 
krížovej cesty, modlitba korunky Božieho milosrdenstva, 
recitál mariánskych piesní v podaní mladej opernej spe-
váčky Terézie Janekovej. Hudbou a spevom sprevádzal 
svätú omšu Chrámový spevácky zbor sv. Jozefa z Čadce. 
Výnimočnou bodkou programu bolo scénické oratórium 
Pavla Kršku v réžii Pavla Smolíka umučenie nášho pána 
Ježiša Krista. O nezabudnuteľný zážitok sa pútnikom 
postarali Orchester Capella Žilina s dirigentom Pavlom 
Tužinským, Zbor sv. Cecílie pri Dóme sv. Alžbety v Koši-
ciach, sólisti Zuzana Orlovská, Jozef Graf, Marián Lukáč, 
Michal Onufer a František Balún, ako aj študenti drama-
tického odboru Konzervatória v Košiciach. Všetkým účin-
kujúcim osobne poďakoval aj žilinský diecézny biskup 
Tomáš Galis. 
A ešte jedna technická zvláštnosť. Toto predstavenie i 
celá slávnostná sv. omša sa po prvý raz odohrali na pev-
nom, krytom, veľkom presbytériu, ktoré je od tejto so-
boty najnovším prírastkom a trvalou súčasťou Skalného 
sanktuária na Butkove.

Foto: Ján Čechovský

Foto: Ján Čechovský

Foto: Ján Čechovský

Foto: Ján Čechovský
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Organizácie  a  spolk y

Farský úrad v Ladcoch 
vás pozýva na 

4. Katarínsky ples
ktorý sa bude konať

 17.11.2018 
v DK Ladce

Do tanca hrá hudobná 
skupina Triumf

O sprievodný program 
sa postará ľudová hudba 
Váh a FS Biela voda 

Katarínsky ples
DHZ Ladce sa chystá na zimnú prípravu

Podbelianska 
držka 2018

DHZ Ladce sa v roku 
2018 zúčastňoval na mnohých hasičských 
súťažiach. 
Začneme od najmenších. Tí sa tento rok 
zapojili do Púchovsko-ilavskej detskej 
hasičskej ligy, v ktorej súťažili v kategórii 
chlapci. Deťom sa teda po ligových kolách 
v Lúkach, v Streženiciach, Pruskom, ďalej 
v Horovciach, Lednici, Ilave, Ladcoch, Dol-
nej Breznici, Dulove, Zbore a nakoniec na 
finálovom kole v Dohňanoch (15. 9. 2018) 
podarilo umiestniť na celkovej 9. priečke s 
počtom bodov 21. Zo súťaží si odniesli so 
sebou mnoho zážitkov, no čo je najdôleži-
tejšie, mnoho skúseností, ktoré budú vyu-
žívať v ďalších rokoch. 
V rámci tejto detskej ligy DHZ Ladce or-
ganizovalo 4. augusta aj vlastnú domácu 
súťaž, ktorá dopadla na výbornú. 
Družstvo dorasteniek tento rok nezačalo 
práve najlepšie, postupne sa však zlepšo-
valo.
Dievčatá sa predviedli na súťažiach napr. 
v  Kameničanoch, vo Visolajoch, Pružine, v 
Pruskom, Mikušovciach, v Ďurďovom a ta-
kisto zavítali aj za hranice k našim českým 
susedom, do Brumova, Francovej Lhoty a 
mnohých ďalších. 
Bežali najmä v kategórii dorastenky, no 
zabehli si aj ako ženy a po istých špekulá-
ciách, kvôli nedostatku členov na súťaži v 
Pružine, si jedenkrát zabehli aj ako muži s 

Skončilo sa leto a s ním spojená vlna hasičských súťaží. Po ná-
ročnej sezóne, plnej radosti aj smútku, sa dievčatá z Ladiec 
postupne sťahujú z tohoročnej hasičskej scény a očakávajú prí-
chod zimnej prípravy.

Po veľmi vydarenej akcii, ktorú sme 
zažili minulý rok na Orave, sme sa roz-
hodli, že si nenecháme ujsť ani tento 
ročník Podbelianskej držky. 

Súťažný tím sa od minulého roku nezme-
nil. Z väčšej časti ho tvorili členovia komisie 
pre kultúru v Ladcoch a dobrovoľníci, ktorí 
pomáhajú pri príprave spoločenských ak-
tivít v Ladcoch. Šéfkuchár, Martin Adamec, 
si zobral na starosť zabezpečenie surovín a 
prípravu tajného receptu. Ostatní zase tech-
nické zabezpečenie a iné záležitosti, ktoré 
patria k takejto výprave. Celkovo Ladecký 
tím tvorilo 16 ľudí, 4 osobné autá a jedna do-
dávka, v ktorej sme si viezli stoly, stan, lavice, 
kotlík a všetko potrebné k súťaženiu. 
Na cestu sme sa vydali už v piatok doobe-
da. Poobede sme splavili časť rieky Orava na 
raftoch a večer pri spoločnej grilovačke sme 
dohadovali posledné detaily stratégie vare-
nia držkovej. 
V sobotu ráno už sme boli pripravení súťa-
žiť. Postupne sa na Františkovej huti zapĺňali 

pripravené miesta. Začiatok bol oznámený 
tradične výstrelom z dela a v 26 kotlíkoch 
sa začalo variť. Počas dňa bol pripravený aj 
hudobný program, tombola či rôzne občer-
stvenie. Na vyhodnotenie sme sa tešili, pre-
tože sme vedeli, že naša držková musí byť v 

prvej desiatke. Nakoniec sme skončili na 8. 
mieste, voči minulému roku je to zlepšenie 
o tri miesta. Aj keď sme nešli vyhrať, ale užiť 
si pekný víkend a zároveň spropagovať obec 
Ladce, veríme, že o rok sa umiestnime v prvej 
trojke.                                           Dominik Koštialik

pomocou ich trénera F. Meliša. Z tejto sú-
ťaže si dievčatá odniesli trofej za 3. miesto 
v kategórii dorastenky, no nie je to prvá 
ani posledná trofej tejto sezóny. Dobrými 
výsledkami sa mohli popýšiť aj na súťaži v 
Nosiciach, kde získali 2. miesto ako doras-
tenky. Ďalej v Lúkach obsadili 3. miesto v 
kategórii ženy, v Hornom Lieskove trofej 
za 2. miesto v kategórii dorastenky. Rých-
lejší čas na pravom prúde (17,20 s) prinie-
sol Terke Čuríkovej sošku za najrýchlejšiu 
prúdarku.
Ku koncu sezóny sa dievčatá zúčastnili aj 
na finálovom kole SMHL v Ďurďovom - 
Ďurďovský výstrek.
Najvýznamnejším výsledkom a novinkou 
tejto sezóny bola ich prvá nočná súťaž 
v Pružine. Tu sa dievčatá museli rýchlo 
zotaviť z rána, pretože opäť pomáhali pri 
svätej omši na Butkove. Očividne sa naše 
jahôdky dobre orientujú v svetle tak aj v 
tme, pretože si na  nočnej súťaži v Pružine 
odbehli dvakrát a odniesli si so sebou tro-
fej za 1. miesto v kategórii dorastenky (!!!) a 
3. miesto v kategórii ženy. 

Kvôli zdravotným komplikáciám niekto-
rých členiek sa dievčatá rozhodli, že touto 
nočnou súťažou zaklincujú tohtoročnú 
sezónu a dievčatá sa opäť začnú pripra-
vovať na budúcu sezónu formou zimnej 
prípravy.

Foto: Alena Hudáková
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Starosta obce 
k stavu ladčianskych potokov

Kosenie zaburinených 
pozemkov

Životné prostredie

Už mnoho rokov, ba desaťročí, sú Slatinský a Lúčkovský potok problé-
mom. Príčinou je mnoho faktorov, z ktorých väčšina je veľmi odborná, 
niektoré viditeľné aj prostým občanom. Najviac vadí nedostatok vody, 
zanášanie bahnom a zarastanie burinou. Tieto vodohospodárske a es-
tetické problémy priamo súvisia. 
Sťažnosti počujeme v osobných rozhovoroch a vidíme ich aj na face-
booku obce. Hľadajú sa príčiny, najmä laické, ale väčšinou s dobrým 
úmyslom pomôcť. Zaujala nás reakcia starostu obce Ing. Jaroslava Koy-
ša na pripomienky niektorých občanov. Urobil to vecne, na základe 
prehliadky v teréne. 
Tu sú jeho poznatky a názory:
Dal som si tú námahu a prešiel som sa od stavadiel v Hloži až k Základnej škole v 
Ladcoch. Stavadlo je zdvihnuté a voda by mohla pritekať aj do „našej“ časti koryta. 
No vzhľadom na nízku hladinu pritekajúcej vody je tejto vody žalostne málo a 
voda sa takmer ani nepohne. Vody – po (pravdepodobne) požiarnu nádrž  na kon-
ci Hlože – je relatívne dosť, no voda tam stojí a aj vzhľadom na vysokú vegetáciu 
v koryte nie je vidieť, koľko jej z danej nádrže odteká. No určite nie je zastavená 
nejakou hrádzou. 
Pri kontrole Kucharovho potoka v Podhorí som videl, že pri hasičskej stanici je síce 
nízka hladina vody, no je vidno aj slabý prúd pritekajúcej vody. Ale v koryte za 
Podhorím už žiadna voda neodteká. No nikde som nenašiel hrádzu, ktorá by vodu 
zadržiavala. Jednoducho vegetácia v koryte v určitom úseku buď vodu zadrží ale-
bo ju spotrebuje. Na „Podhorskej ceste“ je slabý prítok vody zo smeru od Hlože, no 
tento prúd vody skončí pri moste cez cestu I. triedy. Tam voda ostala stáť a zvyšok 
koryta je suchý...

Každý vlastník poľnohospodárskej pôdy 
(ďalej len „vlastník“) alebo nájomca a 
správca poľnohospodárskej pôdy (ďa-
lej  len „užívateľ“) je povinný predchádzať 
výskytu a šíreniu burín na neobrábaných 
pozemkoch, ak osobitný predpis neusta-
novuje inak. 
Nedodržiavaním povinností sa vlastník 
alebo užívateľ dopúšťa porušenia zákona 
a hrozia sankcie. Vzhľadom na veľký počet 
pozemkov, kde burina dorastá do znač-
ných výšok, semenia sa na nej rastliny, kto-
rých výtrusy a semená sa šíria do okolia a 
znehodnocujú priľahlé pozemky, je nutné 
odstraňovať tento nežiadúci stav. Veľkým 
rizikom zaburinenia je aj šírenie semien 
alergénov, často invazívnych rastlín, ktoré 
najmä našim najmenším a starším obča-
nom môžu spôsobovať veľké zdravotné 
riziká. Medzi invazívne rastliny patria: am-
brózia palinolistá (Ambrosia artemisiifolia), 
pohánkovec (Fallopia), slnečnica hľuznatá 
(Helianthus tuberosus), boľševník obrov-
ský (Heracleum mantegazzianum), netý-
kavka žliazkatá (Impatiens glandulifera), 
zlatobyľ kanadská (Solidago canadensis) a 
zlatobyľ obrovská (S. gigantea), na ktoré sa 
vzťahujú prísne pravidlá pre zamedzova-
nie ich šírenia. 
Aby sa zabránilo nežiadúcemu stavu, vlast-
níci a užívatelia poľnohospodárskych i 
nepoľnohospodárskych pozemkov sú po-
vinní dodržiavať ustanovenia zákona a re-
alizovať opatrenia proti rozširovaniu burín, 
invazívnych rastlín a náletových drevín, čo 
spočíva najmä v pravidelnom udržiavaní 
trávnatých plôch ich kosením v čase pred 
kvitnutím, (najmenej 2x do roka v termí-
noch apríl – jún a september), čím sa za-
bráni ďalšiemu šíreniu burín a škodcov.
Kompetentnými orgánmi na ochranu poľ-
nohospodárskej pôdy sú od 01.10.2013 
okresné úrady, pozemkové a lesné odbo-
ry. Tieto sú vecne príslušné prejednávať 
priestupky a správne delikty a ukladať po-
kuty, príp. kontrolovať plnenia podmienok 
uložených v rozhodnutiach.

Priestupku na úseku ochrany poľnohos-
podárskej pôdy sa dopustí aj ten, kto:
- nezabezpečil základnú starostlivosť o 
poľnohospodársku pôdu alebo spôsobil 
jej poškodenie,
- spôsobil svojou nečinnosťou zaburinenie 
poľnohospodárskeho pozemku alebo ne-
poľnohospodárskeho pozemku v blízkosti 
poľnohospodárskeho pozemku,
- v rozpore so zákonom zabral a použil poľ-
nohospodársku pôdu na nepoľnohospo-
dársky účel,
- spôsobil poškodenie poľnohospodárskej 
pôdy rizikovými látkami, a i.

Ing. Mgr. Monika Prekopová, 
hlavný kontrolór obce Ladce

Mnohí občania sa pýtajú, či a na základe 
čoho sú povinní kosiť burinu na svojich 
pozemkoch, ktorý orgán kontroluje plne-
nie tejto povinnosti a čo hrozí za nesplne-
nie tejto povinnosti. 

A teraz, kde hľadať príčinu? Môžeme len špekulovať o tom, či je za tým všetkým 
znečistenie vodných tokov alebo mnohoročné poškodzovanie ekosystému našich 
hôr a lúk a teraz sa začína toto všetko prejavovať. Čiže povedať, že je za tým zne-
čistenie určitých úsekov, je príliš zjednodušené. Skôr naopak, neodborné čistenie 
v minulosti spôsobilo, že na niektorých úsekoch je spád koryta zlý a spôsobuje 
akumuláciu vody a v miestach, kde je dno a celé koryto vybetónované, následne 
voda nedokáže vtiecť. Ale to je naozaj skôr na odbornú debatu, ktorú by mal riešiť 
správca týchto vodných tokov – Povodie Váhu. No jeho sa to akosi netýka ... Už 
pred niekoľkými týždňami som poslal nielen na Povodie Váhu do Nimnice, ale aj 
na riaditeľstvo do Banskej Štiavnice sťažnosť na stav našich vodných tokov – ktorý 
je vlastne havarijný, no doteraz si nenašli čas. Skúsim ešte urgovať naše pripom-
ienky k údržbe a k starostlivosti o vodné toky na riaditeľstve a keď to nepomôže, 
tak sa obrátime na Ministerstvo životného prostredia SR. Snáď nám pomôžu tam. 
Momentálne však neviem s danou situáciou urobiť nič viac ...“

Ing. Jaroslav Koyš, starosta obce

Foto: Mgr. Miroslav Lipták
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Školst vo

20. Koyšove Ladce
Nový školský rok v MŠ

Štart nového školského roka v ZŠ

50 prvákov v OUI

Vedenie Základnej školy nám dalo k 
dispozícii základné údaje k začiatku 
školského roka 2018/2019.
Počet žiakov: 186 (ch 81/d 105)
Na I. stupni 83 (ch 42/d 41)
Na II. stupni 103 (ch 39/ d 64)
Počet žiakov v Školskom klube detí 
65.

Vedenie školy:
Riaditeľ: Mgr. Bronislava Majtánová
Zástupca RŠ: 
PaedDr. Mária Hatoková
Ekonómka: 
Lýdia Jakubechová
Výchovný poradca: 
Mgr. Tomáš Struňák

Do školských lavíc učilišťa zasadlo spolu 106 žiakov (39 dievčat, 67 chlapcov). 
Z toho 50 prvákov (21 kuchárov, 7 záhradníkov, 5 zámočníkov, 5 stolárov, 5 
maliarov a 7 murárov). V druhom ročníku majú 32 žiakov a v treťom 24 bud-
úcich absolventov. 

19. októbra 2018 v Dome kul-
túry Ladce sa uskutoční jubi-
lejný 20. ročník celoštátnej 
súťaže v umeleckom prednese 
pôvodnej slovenskej ľúbostnej 
poézie. 

Vyhlasovateľom súťaže je Klub 
priateľov poézie Pavla Koyša. 
Spoluvyhlasovateľ Ministerstvo 
školstva, vedy, výskumu a športu 
SR. Organizátor súťaže Považské 
osvetové stredisko Považská Bys-
trica. Spoluorganizátor obec Lad-
ce, Považská knižnica Považská 
Bystrica.   
Súťaž je organizovaná na počesť 
nášho rodáka Pavla Koyša a má 
už svoju tradíciu najmä v oblasti 

V školskom roku 2018/2019 navštevuje 
materskú školu 102 detí (54 dievčat a 48 
chlapcov) vo veku od 2,5 – 6 rokov, z toho 
36 detí je pred vstupom do ZŠ. Predpri-
márne vzdelávanie detí sa aj v tomto 
školskom roku realizuje podľa Školského 
vzdelávacieho programu „Poď so mnou 
spoznávať svet“, ktorý bol vypracovaný 
podľa Štátneho vzdelávacieho progra-
mu – ISCED 0 so zameraním na rozvíjanie 
kľúčových kompetencií dieťaťa tak, aby 
zodpovedal cieľom a zámerom predpri-
márneho vzdelávania. 
Výchovno-vzdelávací proces zabezpe-
čujú kvalifikovaní pedagogickí zamest-
nanci: 1. trieda p. uč. Grmanová Anna a 
Kukuliašová Táňa, 2. trieda p. uč. Janíko-
vá Alena a Mgr. Zahradníková Gabriela, 
3. trieda p. uč. Kotrasová Andrea a Mgr. 
Molnárová Ivana, 4. trieda p. uč. Hudáko-
vá Alena a Štefúnová Karin a 5. trieda p. 
uč. Pilátová Michaela a Svádová Alena. 
O plné brušká našich detí sa starajú pani 
kuchárky Martišová Emília, Bajzíková 
Janka, Hriadeľová Alena pod vedením 
vedúcej školskej jedálne Mikuškovej Re-
naty. O čistotu a bezpečný chod našej 
MŠ sa starajú Čuríková Zuzana, Dvorská 
Iveta a Zajacová Alena. 
Veľkému záujmu detí a podpore rodičov 
sa aj tento školský rok tešia záujmové krú-
žky (krúžok anglického jazyka, výtvarný 
krúžok, tanečný krúžok a cukrársky krú-
žok), ktoré sú prispôsobené vekovým 
osobitostiam detí a sú zamerané na cel-
kový rozvoj osobnosti dieťaťa. Činnosť fi-
nančne  i materiálne zabezpečujú rodičia 
prihlásených detí, podľa vzájomnej do-
hody. Krúžková činnosť sa realizuje v po-
poludňajších hodinách pobytu dieťaťa v 
MŠ. Je určená deťom vo veku 4 – 6 rokov. 
K úspešnej a fundovanej činnosti v MŠ 
nám aj tento školský rok veľmi dobre na-
pomáha spolupráca s Obecným úradom, 
ZŠ Ladce, ZUŠ Košeca, CPPPaP Dubnica 
n/V, jazyková škola Skoré začiatky, Rodi-
čovské združenie pri MŠ Ladce.
Verím, že pokračovaním v tradíciách, kto-
ré budeme naďalej rozvíjať a zdokonaľo-
vať, sa budú naše deti u nás dobre cítiť, 
že sem budú radi chodiť a že ich dobre 
pripravíme na ten „dospelácky vek“. 
Alena Hudáková,
riaditeľka MŠ

Horúce leto sa skončilo, prichádza 
jesenné počasie a s ním aj začiatok 
nového školského roka, ktorý naši 
„starí“ škôlkari privítali s úsmevom a 
nové detičky ho pokropili slzičkami.

rozvíjania recitátorov tohto žánru a v oblasti záujmu o recitovanie 
a literatúru vôbec. Súčasťou súťaže je odborný seminár, ktorý sa 
sústreďuje na hodnotenie súťažných prednesov. 
Jubilejný ročník Koyšových Ladiec obohatí kultúrno-spoločenský 
večer, na ktorom vystúpia známi slovenskí umelci. 
Na toto podujatie pozývame aj občanov Ladiec.

1. A – Mgr. Katarína Štefancová
1. B – Mgr. Dana Beňušová
2. – Mgr. Eva Letková
3. – Mgr. Jarmila Šeligová
4. – Mgr. Daniela Koňuchová
5. A – Mgr. Martina Šarlayová
5. B – Mgr. Jana Sitárová
6. – Ing. Lenka Dideková
7. – Ing. Katarína Šibíková, Phd.
8. – Mgr. Vladimíra Šišková, Phd.
9.  – Mgr. Tomáš Struňák

Bez triednictva zostali: Ing. Marti-
na Kozlíková (aprob. Mat, Fyz, Inf ). V 
Školskom klube detí tento rok budú 
Mgr. Anna Adamčíková, Ing. Katarína 
Chreňová a Kristína Kuchariková.



29. septembra odštartovala 3. liga Trenčianskeho 
kraja i súťaže Považskobystrickej oblasti. Infor-
mácie o účasti TJ Tatran cementáreň nám poskytol 

člen výboru a aktívny hráč Mgr. Miroslav Sňahničan.

Rozpis zápasov:

Do stolnotenisových súťaží sme prihlásili dve družstvá. Jedno nás 
bude reprezentovať v tretej lige – Trenčiansky kraj a druhé v piatej 
lige – Považskobystrická oblasť. Šiestu ligu sme odhlásili zo súťaže, 
pretože nám poklesol počet hráčov (prestupy, presťahovanie sa z La-
diec). S tými, ktorí zostali, nie je možné hrať tri súťaže súčasne. Súpis-
ku teda tvorí 11 hráčov. Prví štyria nesmú nastúpiť v piatej lige (môžu 
hrať výlučne tretiu ligu). V tretej lige môžu hrať všetci jedenásti hráči 
zo súpisky. Minimálny počet hráčov pre jeden zápas sú štyria. Piata a 
nižšie ligy majú hrací deň piatok. Štvrtá a vyššie ligy hrávajú v sobotu 
– 2 zápasy – jeden dopoludnia a druhý odpoludnia. 
k dispozícii sú títo hráči:

3.liga
so 29.09.18,  10:00 Keraming Trenčín C – TJ Tatran Ladce A
so 29.09.18,  15:00 Keraming Trenčín B – TJ Tatran Ladce A
so13.10.18,  10:00 Tatran Ladce A – ŠKST Bošany A 
so 13.10.18,  15:00 Tatran Ladce A – MKST  Nová Dubnica A 
so 27.10.18,  10:00 Tatran Ladce A – Karpatia Prievidza A 
so 27.10.18,  15:00 Tatran Ladce A – STK Prievidza A 
so 10.11.18,  10:00 Tatran Ladce A – STK Nové Mesto n/V B 
so 10.11.18,  15:00 Tatran Ladce A – STK Stará Turá A 
so 17.11.18,  10:00 TTC Pov. Bystrica A – TJ Tatran Ladce A
so 01.12.18,  10:00 STK TEVOS Partizánske B –TJ Tatran Ladce A
so 01.12.18,  15:00 STK Veľké Uherce B – TJ Tatran Ladce A
so 15.12.18,  10:00 TJ Tatran Ladce A – ObSK UNIMAT Lazany A 
so 15.12.18,  15:00 TJ Tatran Ladce A – KST KINET Diviaky A

5. liga
pia 05.10.18, 17:30 Slovan PB A – Ladce B 
pia 12.10.18, 18:00 Ladce B – Sedmerovec B
pia 19.10.18, 18:30 Dolný Moštenec A – Ladce B 
pia 26.10.18, 18:00 Ladce B – N. Dubnica B 
pia 02.11.18, 18:00 Dubnica A – Ladce B 
pia 16.11.18, 18:00 Ladce B  – TTC PB B 
pia 23.11.18, 18:30 Nozdrovice A – Ladce B 
pia 30.11.18, 18:00 N. Dubnica C – Ladce B 
pia 07.12.18, 18:00 Ladce B – Dohňany A 
pia 14.12.18, 18:00 Pruské A – Ladce B 
pia 21.12.18, 18:00 Ladce B – Medeko PB A

Mgr. M. Sňahničan

1. Galanská Viera
2. Jurč Miloš
3. Pieťka Michal
4. Jankovský Vladimír ml.
5. Hromek Vladimír
6. Popelka Viliam

Dospelým, ako už 
tradične, začiatok 

súťaže nevyšiel podľa pred-
stáv, ale musíme uznať, že 
žreb súťaže im nebol veľmi 
naklonený. Na úvod doma 
jeden z favoritov Uhrovec, 
potom 3 zápasy s nováčikmi 
súťaže, ktorí sú zvyčajne plní 
elánu, čo sa jednoznačne 
potvrdilo. Často nám chýbal 
aj povestný kúsok šťastia a 
toto hodnotenie mohlo byť 
oveľa pozitívnejšie. Chlap-
com, ktorí nastupujú na 
zápasy s výnimkou zápasu 
vo Vesteniciach, nemožno 
uprieť snahu. Celková bilan-
cia je taká, že po 8 kolách 
máme na konte zhodne po 
3 víťazstvá aj prehry a 2 re-

2. ročník Behu na Butkov (XIII. 
kolo Slovenského pohára v 
behu do vrchu 2018) sa konal 
29. septembra t.r. so štartom 
o 10. hodine z ihriska TJ Tat-
ran cementáreň Ladce. 
Organizátori boli Považská 
cementáreň, a.s., Únia be-
hov do vrchu Dubnica n/V a 
Obecný úrad v Ladcoch.
Obľúbenosť tohto preteku 
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Jesenné futbalové kolá

2. ročník Behu na Butkov Stolní tenisti už v akcii
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mízy. Z 11 bodmi a skóre 
13:15 nám patrí 9. miesto. 
Najlepším strelcom je Mojto 
s 5 gólmi, 3 dal Martinka, po 
2 M. a P. Štrbákovci a 1 pridal 
Ondrašík.

Dorast má po úvodných 8 
kolách bilanciu 2 víťazstvá, 2 
remízy a 4 prehry. S 8 bod-
mi a skóre 14:19 im patrí 12. 
miesto. O strelené góly sa 
postaralo až 9 hráčov, naj-
lepším strelcom je Bratina 
s 3 gólmi. Po 2 dala trojica 
hráčov T. Kováč, Baláž a Gá-
bel.

Žiaci, presnejšie mladší žia-
ci, doplácajú na to, že viacerí 
z nich by mohli hrať v kate-
górii prípravky U11. Tomu 

zodpovedajú aj výsledky 
odohraných zápasov. V ak-
tuálnej tabuľke im pri skóre 
5:15 patrí 4. miesto. I napriek 
nízkemu počtu strelených 
gólov je Koyš s 3 gólmi 2. 
najlepším strelcom súťaže.

Hráči mladšej príprav-
ky U10 majú za sebou už 
takmer celú jesennú časť 
súťaže, odohrali 6 zápasov 
s každým zo súperov po 2 
zápasy. 2x zvíťazili s Plevní-
kom, nad ich sily bola Do-
maniža aj Ilava. V neúplnej 
tabuľke sú na 3. mieste s 8 

dokazuje účasť – 77 pretekárov v 11 vekových kategóriách. 
Najmladší pretekár bol Martin Daňo (16 rokov) a najstaršou 
Mária Marcibálová z Čadce (84 rokov). 
Trať merala 5 700 metrov s prevýšením 330 metrov. 
S potešením sme zaznamenali aj účasť bežcov z Ladiec. 

Juniori (r. 1999 a mladší)
1. Kováč David (Dohňany)
Juniorky (r. 1999 a mladšie) 
1. Harceková Mária (Trenčín)
Muži (do 40 rokov)
24 účastníkov
1. Ilavský Miroslav 
(Dubnica n/V)
7. Porubčan Dominik 
(Ladce)
Muži (do 50 rokov)
9 účastníkov
1. Koleda Zdeno (Žilina)
Muži  (do 60 rokov) 
1. Kováčik Ľuboš (Žilina)
Muži (do 70 rokov)
9 účastníkov
1. Kováč Miroslav (Trenčín)
Muži (nad 70 rokov)
1. Bašista Vincent 
(Dubnica n/V)

Výsledky: 
Ženy (do 40 rokov) 
1. Maníková Ľubomíra 
(Dubnica n/V)
7. Porubčanová Silvia (Ladce)
Ženy (do 50 rokov)
1. Hulvátová Irena 
(Dubnica n/V)
2. Šrameková Porubčanová 
(Ladce)
Ženy (do 60 rokov)
1. Takáčová Danica (Čadca)
Ženy (nad 60 rokov)
1. Budinská Eva (Poluvsie)

Výsledky nám pohotovo po-
skytli poriadatelia pretekov 
tesne pred uzávierkou LZ. K 
pretekom sa vrátime s ďalšími 
podrobnosťami a fotodoku-
mentáciou v ďalšom čísle LZ.

redakcia

bodmi a skóre 15:47. Najlep-
ším strelcom je Sofia Chala-
ňová s 10 gólmi.

Ing. F. Gach

7. Gajdošík Peter
8. Kvasnica Dušan
9. Pišta Miroslav
10. Sňahničan Miroslav
11. Jankovský Vladimír st.


